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23. 10. 18:00 
Pohádky na 
dobrou noc 
komedie 
 

Hasičská soutěžní sezóna 2009, 
aneb historický úspěch žen SDH Libštát 
 

Hasiči, to nejsou jen zásahy u požárů, povodní,  
spadlých stromů po vichřici atd., ale také požární  
sport v různých disciplínách. Nejpopulárnější  
je požární útok, proto se na něj soustředí i obě  
družstva SDH Libštát – muži a ženy.  
Každý rok absolvujeme seriál soutěží, nazývaný  
Pohár Okresního sdružení hasičů Semily  
(zkráceně POSHAS), pořádaný OSH Semily. 
Jedná se o rozmanité provedení útoků dle úprav  
pořádajícího sboru. Pohár má devět dílů a do celkového hodnocení se 
počítá sedm nejlepších výsledků. 
V mužstvu mužů docházelo během sezony z různých důvodů 
k obměnám v sestavě, do družstva jsme nově zapojili mladší kluky –
Pavla Janatu a Martina Čornaniče. Proto jsme ne vždy dosáhli na 
umístění, které by se dalo považovat za úspěch. Přesto jsme několika 
zajímavých umístění dosáhli – 6. místo ve Škodějově a 2. místo 
v Tuhani. V celkovém hodnocení jsme obsadili se 39 body 13. místo 
ze 42 družstev. Do příští sezony zkusíme ustálit sestavu a výsledky se 
jistě dostaví. 
Čím víc se blížil pohár ke konci, tím víc jsme s napětím sledovali 
kategorii žen. Naše děvčata dosahovala po celý rok vyrovnaných 
výsledků a neustále se držela na předních pozicích celkového 
hodnocení. Sezónu začala čtvrtým místem v Tuhani, poté skončila
druhá v Roztokách u Semil, čtvrtá v Bítouchově, třetí v Rybnicích, 
třetí v Bystré n. J., šestá v Želechách, třetí v Košťálově a čtvrtá
v Roprachticích. Před závěrečnou soutěží ve Škodějově byla
v celkovém hodnocení druhá o 2 body za Želechami a o 5 bodů před 
Bozkovem. Velmi napjatí jsme všichni odjížděli 12. 9. do Škodějova. 
Ve hře bylo mnoho variant, jak vše dopadne, z nichž jedna byla velmi 
příjemná. Holky předvedly výborný útok, který nikdo nepřekonal a 
zakončily tak sezonu vítězstvím. Protože Želechy mírně zaváhaly a 
skončily ve Škodějově až čtvrté, mohly oslavy propuknout naplno. 
S celkovým součtem 57 bodů vyhrály naše ženy celkové hodnocení 
Poháru OSH Semily 2009 a přebraly z rukou starosty OSH Semily 
Miloslava Miksánka putovní pohár pro vítěze a věcný dar. 
 

30. 10. 18:00 
Doba ledová 3 
úsvit dinosaurů 
animovaný 
 

6. 11. 18:00 
Terminátor 
Salvation 
sci-fi thriller 
 

13. 11. 18:00 
Vzhůru do oblak 
animovaný 
 
 

20. 11. 18:00 
Návrh 
romantická 
komedie  
 

Provozovatel: 
OBEC LIBŠTÁT 
Tel: 481 689 300 
stránky kina: 
www.365dni.cz 
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O tento historický úspěch se zasloužily Alena a Michaela Fejfarovy, Martina Urbánková, 
Lenka Pechánková, Jana Čornaničová, Květa Rosenbergová, Veronika Rydvalová a Silvia 
Zavatcka. Poděkovat musíme ale i členkám z ostatních sborů, které vypomohly v případě 
nepřítomnosti některé z našich. Podrobnější informace o našich družstvech, soutěžích, ale i 
ostatní činnosti sboru najdete na oficiálních stránkách www.sdh-libstat.cz.  
K takovýmto výsledkům je potřeba nejen fyzická připravenost a zručnost, ale také materiální 
vybavení. Na něj si musíme postupně vydělávat sami, některé úpravy vznikají dokonce 
svépomocí v místní hasičárně. Vše se postupně opotřebovává a musí se sehnat nové. Na 
soutěžích vidíme na dresech jiných sborů loga firem, které dotyčnému družstvu pomocí 
sponzorského daru pomohou k materiálnímu zkvalitnění vybavení. I my bychom byli velmi 
rádi, kdybychom mohli na naše dresy přidat logo místní firmy (organizace) a propagovat ji na 
soutěžích, kterých se zúčastníme. 
Na závěr musím poděkovat všem soutěžícím za přístup a výboru SDH za podporu během 
sezony, nejen materiální. 

Tomáš Urbánek 
 
 
Oprava střechy na kostele sv. Jiří v Libštátě 
 
Vážení spoluobčané, 
jako statutární zástupce Římskokatolické farnosti Libštát bych se s Vámi rád podělil o 
několik, možná i pro Vás zajímavých informací. 
Snad každý, kdo přijíždí do Libštátu od Lomnice nad Popelkou, zaregistruje jednu z dominant 
naší obce. Tou je vedle školy, mostu a dalších staveb i kostel sv. Jiří. Zdálky to sice není příliš 
patrné, ale snad každý z Vás, si již všiml, že střecha kostela není zrovna v nejlepším stavu. A 
tento stav se již bohužel dá nazvat jako havarijní. 
Proto se ještě letos započne s opravou střechy, kterou bude provádět firma Semstav. Počítá se 
s výměnou velké části krovů, bednění a krytiny, ta bude nahrazena tzv. bonským šindelem. 
Jedná se o dosti rozsáhlou opravu, a proto také finančně náročnou. Předběžný rozpočet 
celkové opravy činí 1 200 000 Kč. 
Jelikož kostel, i když se jedná o historickou stavbu, není zařazen do seznamu kulturních 
památek, veškeré financování oprav je pouze na farnosti. Proto bych rád poděkoval vedení 
obce, které se rozhodlo pro letošek mimořádně uvolnit z rozpočtu 10 000 Kč a dále vypomůže 
farnosti darem padesáti krychlových metrů vytěžené kulatiny, která se použije na pořez 
potřebného trámoví. Dále musím poděkovat všem dárcům za jejich nemalou štědrost, díky 
které se za krátký čas podařilo nashromáždit více než 120 000 Kč (stav k 1. 10. 2009), což 
s penězi na účtu z předcházejících období tvoří sumu téměř 250 000 Kč. Jistě, můžete 
namítnout, že je to stále málo. Proto bude oprava probíhat po etapách, a proto také ve farnosti 
stále hledáme další možnosti financování. Samozřejmě nechceme bránit nikomu, kdo by chtěl 
přispět na plánovanou opravu darem v jakékoli výši. Jednou z možností přispět bude sbírka 
konaná v kostele při příležitosti benefičního koncertu Hořického komorního orchestru 
v sobotu 24. října v 17 hodin, na který Vás tímto co nejsrdečněji zvu. 
Jinak je možno přispět buď bezhotovostním převodem na účet číslo 126 180 2399/0800, 
variabilní symbol 333, nebo v hotovosti přímo na faře. Doklad o přijetí daru, sloužící ke 
snížení daní, je samozřejmostí. 
Všem čtenářům a spoluobčanům přeji co nejbarevnější a pohodou naplněný podzim, a těm, 
kterým opravy způsobí potíže při návštěvě hřbitova v blížícím se dušičkovém období, se již 
nyní omlouvám. 

P. Evermod Jan Sládek O. Praem, administrátor farnosti 
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7. ROČNÍK KOŠŤÁLOVSKÝCH DECHOVEK 
 
V sobotu 5. září 2009 se konal již 7. ročník Oblastní přehlídky dechových hudeb v Košťálově. 
Jako každoročně probíhala celá akce v hasičském areálu „Pod Kozlovem“, jako každoročně 
bylo košťálovskými hasiči a hasičkami a pomocníky perfektně postaráno o příjemné prostředí 
a chutné a bohaté občerstvení. Přesně podle programu zazněly ve 13:30 h první tóny řízného 
pochodu Kyzivátovy dechové hudby z Libáně a na čerstvě posekaný trávník před nově 
postavené pódium napochodovaly všechny soubory mažoretek DDM z Lomnice nad 
Popelkou. Po oficiálním přivítání všech návštěvníků a účinkujících starostou hasičů a 
místostarostou obce probíhalo zcela neoficiální, přátelské až sousedské odpoledne plné 
krásných písniček, tance a dobré zábavy. Na spád programu dohlížel jako vždy moderátor 
Milan Havlík. Jako druhá vystoupila KŘÍDLOVANKA, dechovka složená z mladých 
muzikantů – absolventů konzervatoří a AMU, pyšnící se titulem Mistr Evropy, a pomyslnou 
laťku kvality nasadila skutečně hodně vysoko! K dobré náladě jistě přispěl svými aktuálními 
komickými postřehy všem dobře známý hlasový imitátor a bavič Václav Faltus a při 
vystoupení SEBRANKY z Vlašimi už všichni dávno zapomněli na déšť, který se letos 
přehlídce hned v úvodu nevyhnul. Ani nejisté počasí neodradilo hlavně „přespolní“ diváky, 
takže i letos byl areál téměř zaplněn a parkoviště aut příznivců dechovky končilo velice blízko 
pódia. Všichni byli zvědaví i na vystoupení domácí TÁBORANKY, která v červnu 
reprezentovala Košťálov i celý Liberecký kraj na 10. Mistrovství Evropy v Praze, a která po 
celou sezónu svými vystoupeními po vlastech českých na přehlídku do Košťálova všechny 
své posluchače zvala. A kdo si myslel, že už nemůže ničím překvapit, mýlil se! Celý 
padesátiminutový blok vtipně, bezprostředně a moderně uváděl Petr Kvarda a závěrečný 
refrén „Kdo ze srdce dává“ zpívali snad všichni. To však ještě není konec! Na pódiu už je 
připravená Sivická kapela ze Sivic u Brna a předvádí nám, jak se hraje dechovka na Moravě. 
A že Moraváci umí, o tom nás mladí muzikanti přesvědčili i po oficiálním programu, kdy 
vyhrávali zpaměti a po dobré večeři odcházeli do autobusu s melodií písně Arrival od skupiny 
ABBA. Na závěr oficiálního programu zahráli a zazpívali se Sivickou kapelou všichni 
muzikanti i zpěváci tři písničky ve společném monstrkoncertu. 
Jménem pořadatelů SDH Košťálov, DH TÁBORANKA a OÚ Košťálov děkujeme za 
návštěvu a již dnes srdečně zveme na příští 8. ročník, který se bude konat 4. září 2010. Přijďte 
pobejt! 

V+JJ 
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Příjemné sváteční odpoledne v Domě s pečovatelskou službou 
 
Sváteční odpoledne v pondělí 28. září patřilo mezi krásné podzimní dny. Dům 
s pečovatelskou službou se stal místem hudby, zpěvu i tance, konkrétně v zadní části budovy, 
kde se nalézá odpočinkový prostor s útulným altánkem. Je tam krásné posedět. 
Od 13 hodin se sešli v tomto krásném prostoru, kde jsou upravené záhonky s květinami a 
keříky, obyvatelé DPS, jejich známí, kamarádi a přátelé. Mezi všechny přijel pan Mandys, 
muzikant, hudebník a zpěvák, aby se podělil o své umění hudbou, písněmi a zpěvem. Písničky 
staré i nové tu zněly celé odpoledne. Všichni přítomní si rádi zazpívali i zatančili, a to plné tři 
a půl hodiny, pan Mandys hrál a zpíval. On sám přijel navštívit svoji maminku, která tu bydlí. 
Její přání bylo, aby syn přijel, když mu čas dovolí a zahrál všem, a tak se tedy i stalo. Pro 
účastníky krásného odpoledne připravila malé občerstvení jedna z nových obyvatelek. 
Všichni se bavili, bylo jim dobře a o veselost nebyla nouze. Pan Spurný, obyvatel DPS, 
pobavil všechny vyprávěním svých zážitků ze života a bylo to veselé. A když se pomalu 
přiblížil konec odpoledne, na přání všech byl pan Mandys požádán, aby si zazpíval se svoji 
maminkou. Tak se stalo a šlo jim to. Bylo to krásné a milé. 
Manželé Jedličkovi se postarali o zajištění celého odpoledne, fotografování a dokumentování 
zajišťovala paní Havlíčková spolu s panem Beldou. Neradi se všichni loučili, bylo to hezké a 
všichni věří, že se ještě jednou setkají s takovou hudbou. 

Všechno viděl, slyšel a zapsal Jaroslav Svoboda. 
 
Podzimní trh „V lipkách“ 
 
Sousedky a sousedé, děkujeme za Váš zájem o naše trhy na náměstí. Letošní jarní trh se těšil 
nemalému zájmu libštátských a na podzimní trh už přijeli nakupovat i z okolních vesnic. Je to 
velké ocenění naší snahy obnovit u nás v Libštátě tradici venkovského prodeje a výměny 
zboží mezi sousedy. 
Letošních trhů se zúčastnili i prodejci z okolních vesnic. V Kundraticích se nemalému zájmu 
o naše trhy těší malé hasičky, které mají nápadité výrobky a umělecké ztvárnění jara a 
podzimu za drobný peníz. Však jejich oči září radostí z vydělaných peněz a jejich vedoucí 
Jaruška Machová i její pomocnice Věra Hloušková mají nemenší radost, když odvážejí 
prázdné krabice. 
Poslední zářijovou sobotu jsme mohli nakoupit med od Vlasty Janatové a Václava Másla. 
Sušené bylinky na čaj i do jídla, jednotlivě nebo v namíchaných kombinacích, nebo 
kontejnerovanou sadbu bylin od profesionální bylinkářky Jany Hlouškové z Kunratic, tamní 
paní Hloušková st. zase prodávala sadbu květin. Obrázky na výzdobu domácnosti, praktická 
pouzdra na klíče, mobily a brýle a taky na nohy (pletené ponožky) od Lenky Pařilové se těšily 
nemalému zájmu. 
Sousedka Jana Škodová s vlohami pro jemnou práci zapůsobila s drátenickým uměním. 
V kombinaci s korálky a kamenem vytvořila jemné barevné stromky. Zajímavé věnečky 
netradiční technikou plete Maruška Lásková. Mohou zdobit dům i venkovní prostory, ani déšť 
jim nevadí. S pečlivostí sobě vlastní vyrábí sezonní výzdobu Lída Chuchlíková. Její věnečky 
a květináče zdobené dýněmi, sušenými kvítky nebo přízdobou z mořské trávy si najdou místo 
kdekoli v bytě. Tradiční košíky na houby a jablka, koše na dřevo a trávu jste nakoupili od Evy 
Janatové. Spolu s Danou V. prodávala také švestky na koláč, sušené švestky k televizi, černý 
jeřáb na čaj. 
Krásu podzimního trhu dokreslovaly koše s ozdobnými dýněmi různých velikostí a 
rozmanitých tvarů. Chladné ráno prohřály brzy horké paprsky sluníčka. Na shledanou před 
velikonočními svátky na jarním trhu. 

Vaše sousedky a sousedé 
 



 

   

    
 - 5 - 

Skáču, skáčeš, skáčeme 
Skokanská minulost v Libštátě ožije na filmovém plátně 
Pozor, začátek pořadu je posunut. 
 
Promítání se uskuteční v sobotu 31. října 2009 od 18 hodin v Kulturním domě Libštát, kam 
bylo přeloženo pro velký zájem občanů. Vstupné 30 Kč. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zleva: Václav Šremr, Milouš Kobrle, Josef Kousal, Zdeněk Havlíček – libštátští skokani. 
 
Skokanský můstek byl postaven v roce 1952. Pro špatný technický stav byl nakonec v roce 
1963 rozebrán. Těšit se můžete na dva filmové dokumenty a nespočet fotografií. Součástí 
vzpomínkového večera bude též beseda s pamětníky, skokany, kteří na můstku kdysi závodili. 
Účast přislíbili: legendární trenér československé reprezentace Zdeněk Remza, bývalý 
reprezentant Mojmír Stuchlík, projektant můstku Josef Zíta z Vysokého nad Jizerou (89 let), 
Luděk Jebavý, František Bartoš, Jaroslav Mazánek, Rudolf Doubek, Milan Liška, Jiří Chlum 
z Nouzova, Jiří Chlum z Chuchelny, Jiří Cink, Josef Pospíšil, Ladislav Hladík, Jan Mucha, 
Luděk Vágner, Karel Kodejška, Stanislav Slavík, Josef Lánský, Josef Schovánek, Ladislav 
Divila, Dalibor Motejlek, Ivo Felix a další. Prosím každého, kdo vlastní jakýkoliv dokument 
o skokanském můstku v Libštátě, aby se mi ozval na mobilní telefon 607 805 612, anebo mi 
napsal na tuto emailovou adresu: Fejfar.Lubos@seznam.cz. Děkuji. Přijďte, jste srdečně 
zváni! 

Lubomír Fejfar 
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O b e c n í  úř a d  i n f o r m u j e  
 

 
Z programu jednání zastupitelstva a rady obce pro vás zaznamenal Zdeněk Lhota. 
Uvedené informace z jednání orgánů obce jsou pouze výběrem z projednávaných témat. 
Úplné znění všech usnesení je občanům k dispozici vždy po jednání na informační tabuli 
umístěné v budově Obecního úřadu. 
Z jednání rady obce 14. 9. 2009 
* RO projednala předané připomínky občanů k připravovanému územnímu plánu a předala je 
zhotoviteli; 
* RO projednala žádost ředitelky mateřské školy o souhlas s čerpáním prostředků na úhradu 
nákladů na vybavení zahrady MŠ hracími prvky; 
* RO opakovaně jednala o technickém řešení odvětrání septiku u Domu s pečovatelskou 
službou – na základě jednání s dodavatelem zařízení byla provedena celková údržba septiku a 
podle ujištění dodavatele by nyní řádně fungující septik neměl zapáchat; 
* RO projednala a schválila program jednání ZO na 23. 9. 2009. 
Z jednání zastupitelstva obce 23. 9. 2009 
* ZO projednalo a schválilo změnu rozpočtu obce na rok 2009; 
* ZO schválilo smlouvu s Libereckým krajem o poskytnutí dotace na výměnu části oken na 
budově školy; 
* ZO schválilo smlouvu s Libereckým krajem o poskytnutí dotace na pořízení kolotoče na 
hřiště mateřské školy; 
* ZO jednalo o možnosti výhledově realizovat společnou kanalizaci a ČOV s obcí Košťálov a 
schválilo společný postup při přípravě projektové dokumentace; 
* ZO projednalo a schválilo jednostranné zvýšení regulovaného nájemného v obecních bytech 
od 1. 1. 2010; 
* ZO schválilo prodej pozemku p. p. č. 1457/3 TJ Jachting Libštát a pozemku p. p. č. 
598/1PK panu Janu Rosenbergovi. 
Z jednání rady obce 12. 10. 2009 
* RO projednala postup úpravy zřizovacích listin příspěvkových organizací v souladu se 
změnou zákona; k projednání a schválení zřizovacích listin je stanoveno jednání ZO na den 
21. 10. 2009; 
* RO schválila návrh darovací smlouvy na materiál na opravu kostela sv. Jiří; 
* RO jednala o možnosti dokončení veřejného osvětlení a rozhlasu a doporučila tuto akci 
realizovat až v příštím roce; 
* RO projednala další záležitosti týkající se společné kanalizace a ČOV; 
* RO projednala žádost o prodloužení nájmu kiosku na koupališti a tuto žádost schválila. 
 
 

Sběr nebezpečných složek komunálního odpadu se uskuteční  
v sobotu 24. října 2009 na náměstí v době od 14:00 h do 14:15 h. 

 
Jedná se o složky komunálního odpadu, které nelze běžně pro jejich nebezpečné vlastnosti 
odkládat do klasických sběrných nádob. Proto využijte této příležitosti a ve stanovené době 
přivezte tyto odpady na náměstí, kde od Vás budou zdarma odebrány. 
 

Přijímány budou následující druhy odpadů: 
- léky všeho druhu včetně mastí; 
- domácí kapalné i tuhé chemikálie (ředidla, kyseliny, louhy, vývojky a ustalovače, 

přípravky na hubení plevelů a škůdců atd.); 
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- zbytky starých barev, obaly od barev; 
- televizory, ledničky, zářivky; 
- všechny druhy akumulátorů včetně elektrolytu, baterií a článků; 
- upotřebené motorové oleje (v uzavřených nádobách do 30 litrů); 
- olejové filtry a další zaolejovaný materiál. 
 
 
Poděkování 
Šéfredaktorka Libštátského zpravodaje, paní Milena Farská, z rodinných důvodů rezignovala 
na tuto funkci. Chtěli bychom jí touto cestou poděkovat za veškerou práci, kterou pro 
Libštátský zpravodaj za dobu svého působení vykonala. 
Při této příležitosti se obracíme na naše občany s výzvou ke spolupráci. Uvítáme jakoukoliv 
spolupráci při přípravě a vydávání našeho zpravodaje. Kontaktujte nás na obecním úřadě. 
 
 
Rada obce svolává veřejnou schůzi k projednání problematiky kanalizace 

a čištění odpadních vod v Libštátě, která se uskuteční 
ve středu 4. 11. 2009 od 18 hodin v Kulturním domě v Libštátě. 

Více úvodních informací naleznete na jiném místě tohoto Zpravodaje, v článku starosty a 
projektanta. Bude zde projednán návrh programu výstavby kanalizace v obci. Protože se jedná 
o problematiku citlivou, je účast všech majitelů domů v obci na této schůzi žádoucí. 
 
 
Čištění odpadních vod 
Obec Libštát již řadu let řeší možnost výstavby centrální čističky odpadních vod a s tím 
spojené nové kanalizace. V minulých letech bylo zpracováno několik záměrů a studií, ale 
vždy to ztroskotalo na finanční náročnosti projektu, protože bez získání dotace se takováto 
stavba nedá realizovat. Ovšem problém čistění odpadních vod stále trvá a po vydání nového 
zákona k ochraně vod se stává ještě aktuálnějším. 
V nedávno minulé době řada majitelů obytných domů žádala o vydání povolení k vypouštění 
odpadních vod. Většina vydaných povolení je časově omezena zhruba do roku 2012 až 2015 
s tím, že bude nutné používaná zařízení nahradit lepšími nebo doplnit o další čistící stupně. 
Většinu těchto problémů by se podařilo odstranit vybudováním centrální ČOV. 
Stejné problémy řeší i sousední obec Košťálov. Zde již přikročili k tomu, že v loňském roce 
nechali zpracovat studii a letos vybrali projektanta k vypracování projektové dokumentace 
k územnímu řízení. 
Z podmínek pro získání dotace na výstavbu ČOV plyne, že jsou dotace přednostně 
poskytovány obcím (svazkům obcí), které mají více než 2 000 tzv. ekvivalentních obyvatel, 
čehož samotný Libštát ani Košťálov nedosáhne. 
Nabízí se řešení „oprášit“ jeden ze starých záměrů a realizovat výstavbu společné kanalizace a 
ČOV. Zastupitelstvo obce Libštát se touto otázkou zabývalo na svém posledním jednání a 
rozhodlo o společném postupu obcí Košťálov a Libštát při přípravě projektové dokumentace 
na výstavbu ČOV a kanalizace, kterou pro obec Košťálov zpracovává Ing. Zdeněk Hudec, a 
již rozšíří o část související s obcí Libštát. Zároveň zastupitelstvo pověřilo radu obce k 
jednání s projektantem a s obcí Košťálov o podmínkách a pravidlech přípravy společného 
projektu výstavby ČOV a kanalizace. Součástí projektové dokumentace by měly být i 
projekty jednotlivých domovních přípojek. Předpokládá to úzkou spolupráci s majiteli objektů 
v obci. 
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O financování projektu bude jednat říjnové zastupitelstvo obce a k projednání celého záměru 
svolává rada obce veřejnou schůzi na středu 4. 11. 2009 v 18:00 hodin do Kulturního domu 
v Libštátě, kde bude na všechny dotazy odpovídat projektant, pan Ing. Zdeněk Hudec. Zveme 
všechny občany k účasti. 

Ing. Zdeněk Lhota, starosta 
 
Příprava stavby společné kanalizace 
Plánovaná výstavba společné kanalizace a čistírny odpadních vod v Košťálově, Kundraticích 
a v Libštátě bude velmi rozsáhlá stavba, která se neobejde bez těsné spolupráce s obyvateli 
všech obcí, s majiteli rekreačních objektů i s majiteli objektů občanské vybavenosti. 
V Libštátě by se stavba měla týkat většiny domů v obci, snad s výjimkou Hořeního konce a 
vzdálenějších samot, k nimž by bylo neúnosně drahé stavět kanalizační stoku. 
Stavba bude téměř jistě spolufinancována některým z rozvojových fondů. Důležitou 
podmínkou pro toto financování bývá povinnost stavebníka (v tomto případě obcí) zajistit, 
aby se na vybudované stoky připojilo určité minimální množství (obvykle nejméně 80 %) 
domů v území obslouženém stavbou. V této podmínce se může skrývat nepříjemné úskalí. 
Proto navrhujeme program spolupráce s občany, který by měl všem majitelům domů v obci 
pomoci při napojení na kanalizaci a maximálně jim zjednodušit veškerou agendu spojenou 
s přípravou kanalizačních přípojek. 
Podstatou tohoto programu bude vypracování jednoho projektu kanalizačních přípojek, který 
bude poté projednán ve stavebním řízení. Za každého majitele nemovitosti, který bude tento 
program akceptovat, zaplatí obec Libštát poplatek 2 000 Kč, ze kterého bude hrazeno 
vypracování projektu stavby přípojek a jeho projednání. O tom, zda předpokládaný stav 
obecního rozpočtu umožní obci poplatek bez spoluúčasti majitelů uhradit, nebo zda bude od 
majitelů požadován příspěvek na zpracování projektu, bude zastupitelstvo jednat. I v případě, 
že by poplatek hradili majitelé, bude tento poplatek podstatně nižší, než je cena projektu 
samostatné přípojky, nehledě na to, že občané budou ušetřeni zdlouhavého správního řízení. 
Účastníkům programu budou poskytnuty výhody i při realizaci stavby – počítáme zejména 
s dodávkami levnějšího stavebního materiálu, případně s možností dodavatelského zajištění 
stavby. 
Naproti tomu je nutno uvést, že ti, kdož svůj dům na kanalizaci nepřipojí, mohou být 
vystaveni opačnému tlaku ze strany vodoprávního orgánu i obce, zejména musejí počítat 
s kontrolami stavu kanalizačního zařízení u jejich domů a s důsledným vyžadováním nápravy 
do stavu, který vyžadují soudobé předpisy. 
Společně s vedením obce si uvědomujeme, že se jedná o problematiku nanejvýš citlivou. 
Proto Rada obce Libštát svolává na středu 4. 11. 2009 od 18 hodin veřejnou schůzi do 
Kulturního domu. Na této schůzi se seznámíte s připravovaným záměrem, 
s předběžným návrhem polohy stokové sítě a zejména s celým programem výstavby 
kanalizace, a odpovíme na všechny vaše dotazy. Účast všech majitelů domů v obci na 
této schůzi je nanejvýš žádoucí. 
 

Ing. Zdeněk Hudec, projektant 
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